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det Samfundsvidenskabelige fakultet

Det Økonomiske og Juridiske Fakultet blev 
oprettet i 1936 og skiftede navn til Det  
Samfundsvidenskabelige Fakultet i 1969. 

antal studerende: 
5452 bachelor- og kandidatstuderende  
(pr. okt. 2006)

antal tilbudte studiepladser 2007: 
1166 

gennemførelsesprocent: 
• 58 % af 2002-årgangen gennemførte ba-
chelordelen på fire år eller derunder, viser 
seneste opgørelse. Se mere på: www.au.dk/
da/nogletal/gennemfoert_bac.htm

•  53 % af de kandidatstuderende, som be-
gyndte på studiet i 2003, gennemførte den 
toårige kandidatuddannelse på tre år eller 
derunder. 38 % var fortsat aktive efter tre 
år. Se mere på: www.au.dk/da/nogletal/
gennemfoert_kand.htm

dekan: 
Dr.oecon. Svend Hylleberg

institutter:
Institut for Økonomi 
Juridisk Institut 
Institut for Statskundskab 
Psykologisk Institut 
Derudover har fakultetet fem centre. Se: 
www.samfundsvidenskab.au.dk/sam/enheder
 

et svært  
dilemma

René Andersen har fulgt sit politiske engagement og valgt statskundskab – men selvom han på sigt satser på en 
fremtid som embedsmand, vil han også gerne stadig have plads til at være politisk aktiv under studiet. 

Når man spørger René, hvad der er 
vigtigst, valgkamp eller studium, bli-
ver der meget stille meget længe. 

For på den ene side vil den 20-åri-
ge århusianer gerne have en perfekt 
studiestart på Statskundskab med en 
god gruppe, de rigtige læsevaner og 
en række nye venner, som man kan 
skrive notater af fra, som han siger 
med et lille smil. 

På den anden side har han også 
været politisk aktiv i Danmarks So-
cialdemokratiske Ungdom (DSU) i 
snart to år, hvor han sidder i besty-
relsen i den lokale Århus-afdeling, og 
han glæder sig som et lille barn til at 
komme ud og hænge i lygtepæle og 
føre kampagne.

Og hvis de to ting ender med at 
kollidere, kommer det til at give 

René nogle seriøse grå hår i hovedet.  
– Jeg vil virkelig gerne godt i gang 

på studiet, men jeg vil også virkelig 
gerne føre valgkamp. Det er simpelt 
hen for svært et spørgsmål. 

Praktik på den anden side  
af skranken
Dilemmaet bliver ikke nemmere af, at 
René på længere sigt ikke satser på en 
karriere som fuldtidspolitiker, men i 
stedet gerne vil være embedsmand i 
f.eks. en kommunal forvaltning. 

– Jeg tror ikke, man behøver sidde 
på Christiansborg eller i byrådssalen 
for at ændre noget for nogen. Hvis 
man er embedsmand og gør sit job 
grundigt og ordentligt, er man med 
til at gøre hverdagen lettere for rigtig 
mange, og det vil jeg gerne, siger han. 

I året siden gymnasiet har René 
arbejdet fuld tid ”på den anden side 
af skranken”, som han selv kalder 
det, på Høskov-Kollegiet, et hjem 
for sen-hjerneskadede. Her har han 
set, hvor stor forskel embedsarbejdet 
længere oppe i systemet egentlig gør. 

– Høskov-Kollegiets normeringer 
er gode, men bliver der en sygemel-
ding, og er der en på ferie, uden at 
vi har lov til at bruge vikarer, bliver 
vi meget hurtigt pressede. Og når 
tidligere hjemmehjælpere og afløsere 
fortæller om den barske virkelighed i 
ældreplejen generelt, kan jeg sagtens 
se, hvor vigtigt det er, at de embeds-
mænd, der planlægger de ansattes 
hverdag, virkelig går op i deres arbej-
de. Og det motiverer mig helt klart i 
mit studium, forklarer han.  

kig godt på billedet
René tænker stadig over den der 
med valgkamp eller studiestart, og 
efter endnu 15 sekunders stilhed når 
han frem til et svar, som nok ikke vil 
gøre tutorerne på Statskundskab alt 
for lykkelige. 

– Uddannelse er vigtigt, og jeg 
skal være på universitetet i 5 år og 
beskæftige mig med det her resten af 
livet, men derfor tror jeg også, at jeg 
har rig mulighed for at hente de tre 
uger, jeg mister her og nu, hvis jeg 
tager ud og fører kampagne, og det 
bliver bare så fedt. Derfor tror jeg 
nok, at jeg vælger valgkampen.

Så har statsminister Anders Fogh 
Rasmussen trykket på valgkamps-
knappen, når disse linjer bliver læst, 
bør alle nye statskundskabsstude-

rende nok kigge ekstra grundigt på 
billedet på denne side. For det kan 
ende med at blive det eneste, de får 
at se til René i de næste tre uger. 

Kristian Serge Skov-Larsen / ksl@adm.au.dk

– Jeg vil virkelig gerne godt i gang på studiet, men jeg vil også virkelig gerne føre valgkamp. Det er simpelt hen for svært et spørgsmål, siger René Andersen.

jeg håber helt banalt at få 
lov til at lære en masse om det, 
jeg brænder for, og lige nu har 
jeg svært ved at vælge mel-
lem de mange muligheder, som 
statskundskab åbner. men det 
tror jeg helt klart, at jeg finder 
ud af i løbet af studiet.

   foRvenTningeR

cv:
• René Andersen
• Skal læse statskundskab
• 20 år
• Fra Hørning uden for Århus
•  Student fra Skanderborg Gymnasium 

i 2006
•  1 års arbejde som pædagogmed-

hjælper på Høskov-Kollegiet
•  2 år som frivilligt aktiv i Danmarks  

Socialdemokratiske Ungdom

Musikvidenskabeligt Institut blev oprettet 1947, 

men fagets professor måtte indtil 1951 nøjes med 

et klaver, en båndoptager og adgang til at benytte 

ét lokale. For at undgå støj fra landevejen og et 

nærliggende savværk, men også for at musikøvel-

serne ikke skulle genere de øvrige institutter eller 

kollegierne, havde professoren gerne set institut-

tets kommende bygning opført som pavillon midt i 

en af søerne i Universitetsparken.

Palle Lykke: Billeder af Aarhus Universitets historie 

(2. udg., 2001), s. 85. 
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